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Dr. Kövér László Úrnak,
az Országgyíűés elnökének

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

„Miért nem kapták meg a lótenyésztők a kancatámogatást?” címmel, a
Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani .

Dr. Fazekas Sándor vidékfejlesztési miniszter Úrhoz.

A 2010-es évet megelőzően az őshonos állatfajták megőrzése egy jól
működő rendszer alapján történt . A tenyésztők által kiszámítható támogatássa l
és közérthető információs rendszerrel .

A 2010-es évre beadott támogatási igény elbírálásra került, melyről az
MVH határozatot adott ki . A támogatás kifizetése helyett értesítést kaptun k
arról, hogy a kifizetés feltétele az, hogy a ló útlevélben a tenyészt ő szerepeljen
tulajdonosként.

Ez korábban nem volt támogatási feltétel, mert a ló útlevél nem bizonyí t
tulajdonjogot .

Később a tenyésztők azt a zavarosnak tűnő helyzetet tapasztalták, hogy
vissza kell vonniuk a 2010. évi, határozattal megerősített támogatási igényüket,
annak érdekében, hogy a további évekre legalább részesüljenek támogatásban.
Ezt követően a 201 l .évi támogatási igényt is vissza kellett vonni . A támogatási
rendszer ettől a pillanattól nem volt értelmezhető .

Az őshonos állatfajták támogatásának feltételeit érthetőbb módon kellene
közzétenni. Most úgy tűnik, hogy a VM nem a fajtatiszta kancák fedeztetésé t
támogatja, hanem csak a kancák puszta meglétét .

Példával szemléltetve. Ha valaki rendelkezik olyan ló útlevéllel, amelybe n
0 szerepel tulajdonosként, de a kancát csak „hobbyból” tartja, megkapja a
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támogatást, aki viszont fajta tiszta egyedeket tenyészt nem kis szakma i
munkával és jelentős költséggel és a saját tulajdonú kanca fedeztetésével, de a ló
útlevélben nem szerepel, tulajdonosként a támogatástól elesik .

Tisztelt Miniszter Úr! A lótenyésztők fentebb vázolt gondjának orvoslás a
érdekében kérem, rendelje el a lótenyésztés támogatási rendszerének áttekintésé t
és a szükségesnek látszó korszer űsítését és egyszerűsítését .

Kérdezem ezért :

1.) A Darányi-terv 21-ik oldalán szereplő, a genetikai erőforrások
megőrzéséró7 szóló elképzelések megvalósulását milyen konkrét intézkedések
fogják lehetővé tenni?

2.) A támogatások elérése érdekében most milyen fontos teendői vannak a
tenyésztőknek?

3.) Milyen támogatásokra számíthatnak azok, akik már eddig is nagy
áldozatokat vállaltak a hazai lótenyésztés fenntartásáért ?

4.) Számíthatnak-e a lótenyésztők arra, hogy az eddigi támogatásoka t
biztonsággal elnyerhetik, lesz-e lehetőség arra, hogy a támogatások elnyerése
egyszerűbb eljárásban és gyorsabban történjen.

Budapest, 2012 . január 23 .

Dr. Turi-Kovács Béla,
országgyűlési képviselő
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